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Vragen Betreft: Visie op meer stilte in stiltegebied in relatie tot kleinschalig 
initiatief Nature Calling

Wij zien graag dat onze gemeente samen met burgers en bedrijven 
nabij het stiltegebied Asbroekerheide afspraken maakt om de stilte 
maximaal te bewaren.

Daarbij maken we onderscheid tussen natuurlijke geluiden, 
kunstmatige geluiden en georganiseerde geluiden.

Natuurlijke geluiden zijn bijvoorbeeld fluitende vogels, wind die door 
bladeren waait, sprekende mensen en ad hoc spelende kinderen die 
elkaar roepen. Die geluiden willen wij niet reguleren of beperken 
natuurlijk.



Kunstmatige geluiden zijn bijvoorbeeld geluiden van machines met 
een verbrandingsmotor, buitenunits van airco’s en 
muziekinstrumenten. Deze willen we maximaal beperken op 
vrijwillige basis en waar nodig bevorderen met subsidie. 

Georganiseerde geluiden kunnen natuurlijke of kunstmatige geluiden 
zijn die bijvoorbeeld ontstaan bij feesten, speurtochten en 
speldagen. Deze willen we beperken voor zover daar draagvlak voor 
is: we willen dat de gemeente burgers en bedrijven meeneemt om 
gedrag dat de stilte ongemoeid laat, te internaliseren. De rol van de 
gemeente is niet die van handhaver, maar die van overtuigde 
aanmoediger die naast burgers en bedrijven staat.

Nabij het stiltegebied Asbroekerheide zien wij het kleinschalige 
initiatief Nature Calling, waarbij een aantal prefab eco-lodges 
worden geplaatst voor stilte minnende en stilte zoekende toeristen, 
heel graag komen. Het maakt het mogelijk om dichter bij huis mooie 
vakanties te houden: dat spaart het milieu ten opzichte van verre 
vakantie en helpt tevens om de band tussen mens en natuur terug 
in balans te brengen. Het draagt daarenboven bij aan de nieuwe 
economie: dit is de werkgelegenheid van de toekomst.  

Vragen

1. Bent u bereid om samen met omwonenden te kijken hoe er (op 
vrijwillige basis) meer rust kan komen rond het stiltegebied 
alsmede hoe anderszins de belevingswaarde en de biodiversiteit 
daarvan kan worden vergroot nadat de eco-lodges bij Heide 24 
te Heythuysen zijn geopend? 
Zo niet, waarom niet?

2. Is het wellicht mogelijk en bent u bereid daarbij de volgende 
punten mee te nemen:

- het verlagen van de maximumsnelheid tot 30 kilometer per 
uur in een straal van 750 meter rond het stiltegebied, 
waarbij straten die er deels binnen vallen tevens meedoen;

- het verleiden van omwonenden, die een auto met 
verbrandingsmotor hebben, een overstap te maken naar 
elektrisch rijden. Bijvoorbeeld door publieke laadpunten daar 
met voorrang te plaatsen;

- afzien van het gebruik van gemotoriseerd gereedschap voor 
groenonderhoud in een straal van bijvoorbeeld 750 meter 
rond en in het stiltegebied;



- hoe woningen en bedrijven in de directe nabijheid van het 
stiltegebied duurzaam kunnen worden verwarmd en 
eventueel eveneens worden gekoeld zonder gebruikmaking 
van airco’s en warmtepompen? Of is het installeren van 
stillere varianten van die apparaten hier de aangewezen weg
al dan niet met een geluid reducerende omkasting? Stel dat 
dat laatste de beste optie is, bent u dan bereid daarvan 
bijvoorbeeld een deel te subsidiëren?

- Verbouwingen en niet urgente reparaties uitsluitend buiten 
het broedseizoen in een nader te bepalen straal rond het 
stiltegebied. Dit op vrijwillige basis, met uitzondering van 
vergunningplichtige activiteiten. Daarbij kan het in de 
vergunning worden opgenomen;

- (De geluidsdruk van) Georganiseerde evenementen zoveel 
mogelijk te beperken.

3. Bent u bereid de uitkomsten van dit overleg inspirerend en 
overtuigend te delen met alle bewoners en bedrijven in het 
gebied die het aan gaat? 

Datum: 17.04.2023
Ambtelijk advies

1. De Asbroekerheide is door de provincie aangemerkt als 
stiltegebied. Landelijk gezien staat de Asbroekerheide in de top 3 
van stiltste gebieden.  Om de stilte in het gebied te behouden is een 
nadere verkenning van de initiatieven rondom dit gebied uitgevoerd. 
Dit heeft geleid tot een richtlijn hoe we met nieuwe initiatieven 
omgaan. Verder wordt de waarde van het stiltegebied ook verankerd 
in de Omgevingsvisie. Daarnaast kan het Omgevingsplan c.q. 
geluidsbeleid, indien gewenst, nadere regels stellen aan geluid 
rondom het stiltegebied. Deze insteek staat los van het initiatief van 
Nature Calling en geldt in algemene zin als bescherming van het 
gebied, zonder ruimtelijke ontwikkelingen in z’n geheel uit te sluiten. 
2. De genoemde aspecten zijn middelen om het doel te bereiken. 
Het doel, dat is en wordt vastgelegd in de beleidskaders, is leidend. 
De manier waarop dat doel wordt bereikt, kan variëren. Daarbij ligt 
een deel van deze middelen buiten de invloedsfeer van de gemeente 
c.q. het bevoegd gezag. 
3. Ten aanzien van de (concept) Omgevingsvisie vindt in zomer 
2023 een participatieronde plaats. In dit kader wordt aandacht 
besteed aan de natuurdoelen en de natuurgebieden. Stiltegebieden 
worden niet separaat belicht in dit traject omdat de provincie 
bevoegd gezag is voor de instelling en handhaving in stiltegebieden. 
Tot slot geldt voor de hele gemeente dat de omgeving bij nieuwe 
ruimtelijke ontwikkelingen benaderd en geïnformeerd wordt door de 
initiatiefnemers via de omgevingsdialoog.  Dat geldt dus ook voor de 



inwoners en ondernemers in het gebied rondom Asbroekerheide. 

Datum: 18.04.2023

Besluit van (wie): College van B&W

Besluit college of 
portefeuillehouder

Besluit luidt: Akkoord




